
Vážení spoluobčania, 

dňa 21.11.2022 som nastúpila do mojej novej funkcii starostky obce Voznica a je čas na 

zhodnotenie môjho pôsobenia za prvý rok.  Začiatky boli hektické, nakoľko všetko pre mňa 

bolo nové.  

Mnohé roky znepríjemňuje život obyvateľom obce dobytok, ktorý sa voľne pohybuje po 

dedine. Majiteľka bola viackrát napomenutá, ale nič sa nezmenilo až do leta, kedy krava zvalila 

pomník na cintoríne a majiteľom vznikla značná škoda. Už predtým sme sa informovali na 

úradoch, čo by sme mali spraviť, aby sme zabránili pohybu dobytka po dedine. V prvom rade 

je to o chovateľke, ktorá si vždy nájde argument, prečo sa jej dobytok po dedine pohybuje. 

Dnes je tento prípad v riešení a verím, že príslušné úrady nájdu spôsob ako zabrániť voľnému 

pohybu dobytka po obci. Ak by ste predsa videli dobytok v obci, prosím volajte 158 a trvajte 

u príslušníkov policajného zboru na riadnom zápise o tejto udalosti. V opačnom prípade ich 

sem voláte zbytočne a prípad sa vlastne nestal. V súvislosti s týmto prípadom sa spravilo 

oplotenie cintorína a VZN č.3/2023 o podmienkach držania zvierat a ich chovu na území obce 

Voznica. 

Pri nástupe do mojej novej funkcie, obec nemala údržbára. Dedina takéhoto človeka potrebuje, 

a preto sme zamestnali pána, ktorý sa momentálne stará o údržbu objektov v správe 

Obecného úradu, servis čističiek odpadových vôd, v lete kosenie, strihanie kríkov, stará  sa 

o čistotu a poriadok v celej obci v súčinnosti s občanmi, ktorí vykonávajú aktivačnú činnosť a 

taktiež pomáha pri kultúrnych podujatiach. Dnes viem, že toto rozhodnutie bolo správne 

a vážim si, čo pre našu dedinu robí. 

Hneď v prvých mesiacoch sme riešili výpadky elektrickej energie v doline, kde pri menšej búrke 

obyvateľom vypadla elektrina a s týmto problémom sa pasovali niekoľko rokov, nakoľko do 

elektrického vedenia zasahovali konáre stromov.  Tieto stromy boli na súkromnom pozemku 

a pozemkoch urbárskeho spoločenstva. Po niekoľkých telefonátoch a zaslanej žiadosti 

stredoslovenskej energetickej sa tento problém podarilo vyriešiť. 

Na základe našej žiadosti, ktorá bola zaslaná LESOM SR, nám pracovníci lesov vyčistili a opravili 

z ich pohľadu najkritickejšiu časť potoka v rámci ich finančných možností. Nakoľko potok je v 

súčasnosti v správe LESOV SR.  

LESOM SR bola zaslaná aj žiadosť na opravu cesty do Richňavy, ktorá je aj vďaka ich 

hospodárskej činnosti v zlom stave. Požiadali sme o finančný príspevok z mimoriadneho fondu 

Lesov SR na opravu tejto komunikácie, ale žiaľ prostriedky pre rok 2023 mali už prerozdelené. 

Nakoľko cesta bola na niektorých miestach v kritickom stave, rozhodli sme sa ju v týchto 

častiach opraviť. Lesom SR bude začiatkom roka 2024 zaslaná nová žiadosť o finančný 

príspevok.  

V spolupráci s Úradom práce sociálnych vecí a rodiny sme sa zapojili do projektu na podporu 

zamestnanosti. Obec získala uchádzača o zamestnanie pre pomoc starším ľuďom 

v domácnostiach.  

Na základe povinnosti obce zabezpečiť odchyt túlavých psov, obec uzatvorila zmluvu na odchyt 

psov s útulkom pre psov U starej Dorky.  



Obec zmenila spoločnosť na ochranu osobných údajov nakoľko pôvodná spoločnosť nám 

nezabezpečovala všetky potrebné podklady. Obec uzatvorila novú zmluvu so spoločnosťou 

Osobnyudaj.sk – BB, s.r.o.  

Pristúpili sme k čipovaniu kuka nádob, pretože sa pripravujeme na legislatívne zmeny zo strany 

štátu. Od roku 2025 sa bude platiť daň za odpad nie na osobu, ale za vysypanú kuka nádobu. 

Preto Vás aj touto cestou chcem poprosiť, aby ste už aj v roku 2024 vykladali pred dom len 

plné kuka nádoby, aby sme na základe čipov vedeli, koľko kuka nádob je z našej obci 

vyvezených. Do svojich poštových schránok ste obdržali červené kartičky s nápisom 

NEVYSÝPAŤ, ktoré môžete použiť v prípade, ak kuka nádobu nebudete chcieť vysypať. 

Počas roka som sa zúčastnila na pracovných stretnutiach ZMOS, Mikroregión a GRON. Tu som 

získala hlavne nové informácie a skúsenosti od dlhšie pôsobiacich starostov a starostiek. 

Zúčastnila som sa aj stretnutia ohľadne cyklotrasy na úseku Kozárovce – Hronská Dúbrava, 

ktorej projekt má byť dokončený do konca roka 2023 a následne bude odovzdaný a realizovaný 

BBSK. 

Počas roka Obec Voznica v spolupráci s obecným zastupiteľstvom, športovým klubom Voznica, 

folklórnym  súborom Dolinka a materskou škôlkou usporiadali viacero podujatí : Mikuláš, 

Fašiangový sprievod, detský karneval, stavanie mája, Majáles – zábava, Deň matiek, Hurá 

prázdniny, Výročie SNP a Deň ústavy – stavanie vatry, Mesiac úcty k starším, Jubilanti, 

Katarínska hodová zábava, vianočné trhy. 

Okrem spomínaných vecí sme riešili spory medzi občanmi a priestupky. Niekedy je to náročné, 

ale verím že vzájomným rešpektovaním a porozumením sa väčšina vecí dá vyriešiť. 

Ešte by som chcela osloviť dobrovoľných hasičov, ak by ste mali záujem, aby sa dobrovoľní 

hasiči v našej obci obnovili, prosím kontaktujte ma. 

V roku 2024 sa plánujeme zapojiť do výzvy na obnovu materskej škôlky a podľa možností 

chceme začať s kolaudáciou čističiek. Ak sa tento projekt a kolaudácia bude realizovať, bude 

nás to stáť značnú finančnú čiastku z rozpočtu. Obec uvažuje o zavedení kamier v obci, ale 

nakoľko je to dosť finančne náročné, budeme v prípade výzvy, žiadať o dotáciu. 

Na záver by som chcela v mene Obecného úradu srdečne poďakovať všetkým, ktorí 

akýmkoľvek pričinením pomohli našej obci. Verím, že spoločnými silami vytvoríme dedinu 

podľa našich predstáv. 

ĎAKUJEM a všetkým prajem do Nového roka hlavne veľa zdravia a spokojnosti !!! 

 

 

                                                                                                               Ing. Nadežda Nemcová 

                                                                                                               starostka obce Voznica 

 


